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§ 1  Godkännande av föredragningslistan 

 

BESLUT 

Ärende 32 på föredragningslistan, tilldelningsbeslut avseende upphandling av driften av 

Sköndals gruppbostäder, utgår med hänvisning till nämndens beslut den 19 maj i år (§ 23, 

dnr 2.2.2-195/2016) att uppdra åt stadsdelsdirektören att genomföra upphandlingen och fatta 

tilldelningsbeslut.  

 

Med denna ändring fastställer stadsdelsnämnden den av ordföranden föreslagna 

föredragningslistan för sammanträdet. 
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§ 2  Riktlinjer för prova-på-studier för personer med ekonomiskt bistånd. Svar 

på skrivelse från S, MP och V 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 

Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet om riktlinjer för prova-på-studier för 

personer med ekonomiskt bistånd. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden har Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet 

frågat om riktlinjer för prova på-studier har implementerats i förvaltningens verksamhet och 

hur många ansökningar som har prövats och hur många bistånd som har beviljats.  

 

Den 8 februari i år togs beslut i kommunfullmäktige om nya riktlinjer för prova-på-studier 

för personer med ekonomiskt bistånd under en testperiod om två år. I juni skickades 

socialförvaltningens anvisningar ut och då kunde arbetet och spridandet av information om 

detta bistånd påbörjas. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-06-22. 

Dnr 1.2.1-333/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 3  Rätten till heltid och utfasning av tim- och visstidsanställningar. Svar på 

skrivelse från S, MP och V 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 

Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet om rätten till heltid och utfasning av 

tim- och visstidsanställningar. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden har Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet 

föreslagit att nämnden ska få en kortare skriftlig redovisning av det aktuella läget när det 

gäller heltidsanställningar och utfasningen av tim- och visstidsanställningar. 

 

I maj i år hade 1 138 medarbetare tillsvidareanställningar och 159 visstidsanställningar. 

Arbetet med att erbjuda heltid fortsätter och andelen deltidsanställda har minskat med 1,7 

procentenheter mellan januari 2015 och januari 2016. När det gäller andelen timavlönade har 

stöd och service till personer med funktionsnedsättning ökat sin andel och äldreomsorgen 

minskat sin. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-07-25. 

Dnr 1.2.1-334/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 4  Underskott och biståndsbedömning inom äldreomsorgen. Svar på 

skrivelse från M och L 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 

Moderaterna och Liberalerna om underskott och biståndsbedömning inom äldreomsorgen. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden hänvisar Moderaterna och Liberalerna till tertialrapport 1 

2016 där det framgår att äldreomsorgen har ett underskott med 19 miljoner kronor. Med 

anledning av detta ställs frågor om vad det innebär för biståndsbedömningen inom 

äldreomsorgen och vilka åtgärder som kommer att vidtas. 

 

Förvaltningen vidtar de åtgärder som är möjliga med hänsyn till lagstiftning, riktlinjer och 

kvalitet när underskott i budget uppstår.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-06-14. 

Dnr 1.2.1-339/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5  Uppföljning av kommunala vård- och omsorgsboenden – Edö 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av uppföljningen av Edö vård- och 

omsorgsboende. 

 

Ärendet 

Alla vård- och omsorgsboenden följs upp årligen. När det gäller de kommunalt drivna 

boendena ansvarar stadsdelsnämnden för uppföljningen. Förvaltningen redovisar nu årets 

uppföljning av Edö vård- och omsorgsboende med två enheter: demensinriktning och 

somatisk inriktning.  

 

Bedömningen är att båda enheter bedriver en väl fungerande verksamhet och har en mängd 

olika aktiviteter att erbjuda. Boendet genomgår en omstrukturering som innebär att 

personalstabiliteten inte är lika hög som tidigare. Ett stort arbete har lagts på implementering 

av ledningssystemet samt på att införa en ny struktur i hälso- och sjukvårdsdokumentationen. 

 

Inga brister kvarstår från förra året och förvaltningen har inte heller konstaterat några nya 

brister vid årets uppföljning. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-06-30. 

Dnr 1.2.1-427/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6  Uppföljning av Farstas kommunala dagverksamhet för dementa 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av uppföljningen av Farstas 

kommunala dagverksamhet för dementa. 

 

Ärendet 

Förvaltningen har genomfört den årliga uppföljningen av Farstas kommunala dagverksamhet 

för dementa, som är belägen på Edö vård- och omsorgsboende. Verksamheten är 

biståndsbedömd och riktar sig till personer över 65 år som bor i eget boende. Den bedöms 

vara väl fungerande och har en personalgrupp med spetskompetens inom demensvård.  

 

Inga brister kvarstår från förra året och förvaltningen har inte heller konstaterat några nya 

brister vid årets uppföljning. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-06-27. 

Dnr 1.2.1-428/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7  Medverkan i central upphandling av driften av Ängsö vård- och omsorgsboende 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden rekommenderar kommunstyrelsen att driften av Ängsö vård- och 

omsorgsboende upphandlas i samband med stadens centralupphandling av vård- och 

omsorgsboenden. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen avser att genomföra en central upphandling av driften av ett antal 

upphandlade kommunala vård- och omsorgsboenden vars avtal upphör hösten 2017. Ängsö 

vård- och omsorgsboende med demensinriktning är ett av dessa. Nämnden ska ta ställning 

till om verksamheten ska upphandlas på nytt.  

 

Ängsö drivs idag av Attendo Care AB och har varit väl fungerande under avtalstiden. 

Verksamheten med enbart 13 platser skapar en trygg och rofylld miljö. Samtidigt gör 

småskaligheten att verksamheten är svår att driva kostnadseffektivt. Förvaltningen föreslår 

att Ängsö ska upphandlas på nytt.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-07-02. 

Dnr 2.2.2-350/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8  Förordnande av tjänsteperson enligt lagen med särskilda bestämmelser 

om vård av unga (LVU) 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden förordnar biträdande enhetschef George Lundmark vid 

utredningsenheten barn och ungdom inom beställaravdelningen med rätt att begära 

biträde av polismyndighet enligt 43 § 2 p lagen med särskilda bestämmelser om vård av 

unga (LVU). 

2. Nämndens tidigare förordnande av biträdande enhetschef Michaela Håkansson upphör 

att gälla. 

 

Ärendet 

Nämnden har genom tidigare beslut gett ett antal namngivna tjänstepersoner vid 

socialtjänstens utredningsenhet barn och ungdom rätt att fatta beslut i nämndens ställe för att 

begära biträde av polismyndighet enligt 43 § 2 p LVU.  

 

Efter personalförändringar vid enheten föreslås att nya biträdande enhetschefen George 

Lundmark förordnas med rätt att fatta beslut enligt ovan nämnda lagrum. Tidigare 

förordnande av biträdande enhetschef Michaela Håkansson upphör på grund av avslutad 

anställning.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-08-08. 

Dnr 1.1-486/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 9  Ekonomisk månadsrapport juli 2016 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska månadsrapport för juli 2016. 

 

Ärendet 

Sammantaget förväntas en budget i balans. Inom äldreomsorgen har antalet placeringar i 

heldygnsomsorg ökat med nio platser sedan juni och ligger nu i genomsnitt 13 över 

planeringsnivån 510. Antalet hemtjänsttimmar har minskat men överskrider budget och 

beställarenheten redovisar ett underskott om 5,0 mnkr. Den kommunala hemtjänsten har ett 

underskott om 9,0 mnkr. Extra tilldelning från Migrationsverket för ökade kostnader för 

flyktingmottandet under 2015 förbättrar prognosen inom individ- och familjeomsorg. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-08-08. 

Dnr 1.2.1-157/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag och lade därutöver fram ett eget förslag. I detta instämde Niklas Dahlgren (C) med ett 

ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation och ersättaryttrande  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Niklas Dahlgren (C)  

 

Vi ansluter oss till förvaltningens förslag om godkännande av den ekonomiska 

månadsrapporten. Därutöver konstaterar vi enligt rapporten: 

 

 Äldreomsorg 

Verksamhetens prognos är ett totalt underskott om 19,0 mnkr. Hemtjänstenheten i egen regi 

prognostiserar ett underskott om 9,0 mnkr och övriga egna utförare ett samlat underskott om 

5,0 mnkr.  

 

Trots omfattande skattehöjningar och högre tillförda medel så visar äldreomsorgen fortsatt 

ett oroväckande underskott månad efter månad. Vad händer härefter, ska ännu en 

skattehöjning tillföra mer medel som hanteras i en otydlig röd och grön styrning till ett än 

större underskott. Vi vill till kommande nämnd se konkreta åtgärder på hur äldreomsorgen 

kan nå balans i ekonomin inom tre månader och uthålligt över tid, med bibehållen eller högre 

kvalitet i utförandet. 
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REMISSER OCH YTTRANDEN 

 

§ 10  Barnkonventionen blir svensk lag (SOU 2016:19). Svar på remiss från 

kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

betänkandet Barnkonventionen blir svensk lag (SOU 2016:19). 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

På regeringens uppdrag har en särskild utredare kartlagt hur tillämpningen av lagar och andra 

föreskrifter stämmer överens med barnets rättigheter enligt FN:s Barnkonvention. Utredaren 

skulle också analysera för- och nackdelar med att införliva konventionen i svensk rätt. 

Resultatet redovisas nu i ett betänkande som även innehåller förslag på förtydliganden i 

lagstiftningen för att stärka barnets rättigheter. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget och anser att införlivandet är viktigt då det 

skulle göra rättigheterna tydligare för barnen själva. Det skulle även ge ytterligare skjuts i 

utvecklingen när det gäller att få offentliga myndigheter att tillämpa barnperspektivet i 

utredningar och beslutsfattande.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-06-22. 

Dnr 1.5.1-289/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11  Delrapport från Äldreboendeutredningen. Svar på remiss från 

kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

delrapport från Äldreboendeutredningen. 

 

Ärendet 

Den Äldreboendeutredning som kommunfullmäktige tidigare har tillsatt har nu presenterat 

en första delrapport med förslag till tydliga definitioner av de boendeformer staden ska 

erbjuda äldre.  

 

Förvaltningen välkomnar förslagen, som bland annat innebär att målgruppen för insatsen 

servicehus avgränsas tydligare. Förslaget innebär också att dagens senior- och 

trygghetsboenden ersätts av trygghetsboenden med aktivitetscenter, som ska drivas i 

stadsdelsnämndens regi. Förvaltningen förutsätter att nämnderna får täckning för de utgifter 

det för med sig, om och när den nya boendeformen införs. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-07-07. 

Dnr 1.5.1-393/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Peter Öberg (L) lade fram ett eget förslag till beslut. I detta instämde Lars Jilmstad m fl (M). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) anmälde ett särskilt uttalande. I detta instämde Niklas 

Dahlgren (C) med ett ersättaryttrande. 

 

Reservation 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) 

 

Att som svar på remissen anföra följande. 

 

I budget för 2015 lovade den rödgrönrosa majoriteten: ”Staden ska hjälpa alla över 85 år 

med ett tryggt äldreanpassat boende, till exempel bostadsanpassning eller byte till lägenhet 
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som är tillgänglig. Bedömningen av rätt till servicehus och vård- och omsorgsboende ska 

också bli mer generös, för att tillgodose dessa behov.”  

 

De förslag som den här utredningen presenterar kommer inte att uppnå det målet. Förslagen 

kommer inte att leda till att fler äldre i Stockholm får plats på ett boende. För det skulle det 

krävas en generösare biståndsbedömning och att fler boenden byggs.  

 

Först och främst välkomnar Liberalerna en höjning av servicenivån på stadens trygghets- och 

seniorboenden. Vi välkomnar också att man genom att omvandla alla trygghets- och 

seniorboenden till trygghetsboenden med aktivitetscentra gör stadens erbjudande av 

boendeformer mer lättöverskådligt. Med det sagt finns det ett antal oklarheter och brister i 

utredningens förslag.  

 

Det är oklart exakt vad de föreslagna aktivitetscentrana ska göra. Även om det exakta 

utbudet naturligtvis inte kan specificeras i detalj hade vi gärna sett att det hade varit tydligare 

var ambitionsnivån ska ligga. Vi ser med stor oro på skrivningarna om att bemanning ska 

vara garanterad endast på vardagarna. Det är på helgerna, framför allt under storhelger och 

sommaren, som ensamheten är som mest påtaglig och behovet av aktiviteter som störst.  

 

Aktivitetscentrana bör som regel vara tillgängliga för alla äldre, även de som inte bor på 

trygghetsboendet. Ett större brukarunderlag kan också göra att det är motiverat att ha 

aktivitetscentra även på mindre boenden. Vi vill också betona vikten av att 

frivilligorganisationer involveras i aktivitetscentrana.  

 

Liberalerna välkomnar att trygghetsboenden med aktivitetscentra och servicehus tas in i 

stadens äldreboendeplanering. Vi vill varna för en utveckling där antalet boendeplatser, såväl 

inom servicehus vård- och omsorgsboenden, minskar snabbare än beräknat. Exempel är 

Vintertullen på Södermalm och planer under utredning på omstrukturering i Enskede-Årsta-

Vantör. Det kan inte tas för givet att Stockholm kommer att ha platser som motsvarar 

behoven.  

 

Vi ser med oro på förslaget om att inskränka målgruppen för servicehusen till de äldre som 

har ett omvårdnadsbehov. Det är oklart vad detta innebär i praktiken och hur många av de 

boende som har ett omvårdnadsbehov. Vi konstaterar att förslaget inte innebär att de många 

äldre som idag får avslag på sin ansökan om servicehus bereds plats, utan snarare tvärtom.  

Även uppdraget till Micasa att utreda vilka andra fastigheter som eventuellt kan omvandlas 

till trygghetsboende med aktivitetscenter tolkar vi som ett sätt att dra ner på 

servicehusplatser.  

 

Vi vill för övrigt anföra att den sociala samvaron på servicehusen sannolikt underlättas om 

det även finns ett inslag av något friskare äldre. Stockholms stad kommer att ha långt kvar 

till målet om att alla över 85 år har rätt till ett tryggt och anpassat boende. Det kommer att 

krävas stora investeringar för att bygga fler boenden och en politik där man gör det lättare, 

inte svårare, att få plats. De föreslagna trygghetsboendena med aktivitetscentra utgör ett steg 

i rätt riktning men är långt ifrån någon universallösning. Servicehusen kommer fortfarande 
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att spela en viktig roll i Stockholms äldreomsorg, och Liberalerna vidhåller att alla över 85 år 

som så önskar bör få plats på servicehus.  

 

Vi menar också att alla äldre med omfattande hemtjänstinsatser som så önskar bör få plats på 

servicehus eller vård- och omsorgsboende, om detta kan ske utan merkostnad. Stockholms 

äldre måste få större frihet att välja mellan olika former av boende, och på ett enklare sätt 

kunna beviljas det boende de behöver. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

I det fortsatta arbetet med äldreboendeutredningen vill vi framhålla att stadens gemensamma 

prognosarbete om behovet av äldreomsorg bör utvecklas samt förfinas och då speciellt mot 

bakgrund av att exempelvis Farsta och flera andra ytterstadsdelar har folkhälsotal som 

indikerar att våra äldre invånare kommer att ha ett större behov av omsorg när de går i 

pension. Detta framgår exempelvis av tidigare folkhälsorapporter och senast den 

”Arbetshälsorapport 2016” som Centrum för arbets- och miljömedicin inom Stockholms läns 

landsting presenterade i maj. Så även om andelen invånare 80+ minskar något de närmaste 

åren i bl.a. Farsta, så bör staden totalt sett söka ta fram mer tydliga underlag än de prognoser 

som köps in från Sweco om denna åldersgrupp samt åldersgruppen  65-79 år för de 

ytterstadsdelar som har sämre folkhälsa. De nya mer tydliga prognoserna bör även redovisas 

stadsdelsvis även om nuvarande planeringsområden omfattar flera stadsdelar. Detta är viktigt 

om vi gemensamt för framtiden med större säkerhet ska kunna beräkna såväl hela stadens 

som respektive stadsdels behov av och det rätta antalet för de olika former av äldreboende 

som behandlas i delrapporten. 

 

Särskilt uttalande och ersättaryttrande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Niklas Dahlgren (C)  

 

Vi undrar liksom pensionärsrådet när slutrapporten kommer och instämmer också i övrigt 

med pensionärsrådets mycket relevanta synpunkter i frågan. 

 

I budgeten 2015 sägs att staden ska hjälpa alla över 85 år till ett tryggt boende, exempelvis 

bostadsanpassning, byte av lägenhet etc. I föreliggande delrapport sägs överhuvudtaget 

ingenting om hur detta ska gå till, vem som ska bedöma behov eller vem som ska leverera 

och vem som ska betala! Man refererar till ambitionen i rapporten, men sedan lämnas den 

helt utan beaktande. 

 

Det man kallar Trygghetsboende med aktivitetscenter som inte ska vara biståndsbedömt 

föreslås administreras av bostadsförmedlingen men med förtur i vissa fall. Är det i så fall 

bostadsförmedlingen som får en ny roll som biståndsbedömare? Det sägs heller ingenting om 

kostnader och om vem som tar kostnaderna. 

 

Enligt rapporten kommer den här typen av kommunalt boende inte att finnas i Farsta. 
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Servicehus kommer att vara biståndsbedömt för personer över 65 år som har ett 

omvårdnadsbehov. Här sägs det ingenting om aktivitetscenter, heller inte om funktion eller 

målgrupp. Gissningsvis kommer dessa servicehus att prioriteras för personer som redan före 

65 års ålder har omvårdnadsbehov eftersom lagen om LSS gäller endast för personer upp till 

65 år. 

 

I Farsta kommer EDÖ att få denna roll med 149 platser. 

 

Vård- och omsorgsboende kommer att fungera som idag. Här har Farsta inga kommunala 

boenden. 

 

Vad betyder detta för Farsta? 

 

De kommunala boenden som kommer att finnas i Farsta enligt rapporten är ett servicehus – 

EDÖ – med 149 platser. 

 

Däremot finns det ett antal privata leverantörer där Vardaga bidrar med ett nybyggt boende, 

centralt i Farsta, under hösten 2016 med inriktning demens och somatik. 
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§ 12  Anhörig- och objektanställningar inom hemtjänsten. Svar på remiss från 

kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslaget att befintliga anhörig- och objektanställningar inom hemtjänsten ska upphöra den 1 

januari 2017. 

 

Ärendet 

Äldrenämnden har beslutat föreslå kommunfullmäktige att befintliga anhörig- och 

objektanställningar i stadens hemtjänst ska upphöra den 1 januari 2017. Nyanställningar 

tillåts inte sedan 1 januari 2016.  

 

Förvaltningen instämmer helt i äldrenämndens förslag. För att säkra insatsens kvalitet måste 

samma krav på kompetens, dokumentation etcetera ställas på alla hemtjänstutförare i staden. 

Möjligheten att göra undantag bör begränsas, eftersom de flesta behov bör kunna tillgodoses 

av det stora antal utförare som ingår i valfrihetssystemet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-07-13. 

Dnr 1.5.1-394/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 13  Biblioteksplan 2016-2020. Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till Biblioteksplan 2016-2020. 

2. Nämnden uttalar därutöver att vi helt delar de synpunkter som framförts av 

Ungdomsrådet, Pensionärsrådet och Funktionhindersrådet samt vid det öppna mötet för 

invånarna. 

3. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Kulturnämndens förslag till ny biblioteksplan har visionen att med språk och berättelser, 

bildning, litteratur och demokrati som kärna ska biblioteket ta sig an utvecklingsområdena 

För och med fler, Ett av demokratins viktigaste jobb, Biblioteket mitt i byn och En större 

värld. 

 

Förvaltningen bedömer att den föreslagna planens utvecklingsområden väl kommer att möta 

de behov som Stockholm och alla stockholmare har av ett bibliotek mitt i byn med fokus på 

användaren i centrum.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-08-08. 

Dnr 1.5.1-238/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP)  

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag 

– se punkt 2 under BESLUT ovan. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 

 

Peter Öberg (L) anmälde ett särskilt uttalande. I detta instämde Lars Jilmstad m fl (M). 

 

Särskilt uttalande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) 

 

Det är positivt att en ny biblioteksplan nu äntligen presenteras. För oss liberaler är 

biblioteken ryggraden i bildningssamhället. Biblioteksplanen för 2016-2020 lämnar dock en 

del att önska. Ordningsproblemen och bristen på trygghet är en av de största utmaningarna 

för Stockholms bibliotek framöver, och vi hade gärna sett att biblioteksplanen på något sätt 

adresserade dessa problem och kom med förslag på hur de kan lösas. Bibliotek ska vara 

trygga för alla besökare, oavsett stadsdel. 

 

Biblioteken ska värna yttrandefriheten. Utbudet ska inte innebära inskränkningar utifrån 

ideologiska, politiska eller religiösa synpunkter. Den senaste tiden har det förts många 
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diskussioner om censurens vara eller icke vara på biblioteken, exempel i närtid är 

diskussionerna kring Tintin och Lilla Hjärtat. Censuren är bedräglig som politiskt verktyg då 

den gör våld på de principer som är det fria samhällets utgångspunkt, fria människors 

förmåga, rätt att ha fri tillgång till information och fritt uttrycka sina åsikter. Om detta skrivs 

ingenting i biblioteksplanen. För oss liberaler är det självklart att biblioteken finns till för att 

tjäna allmänheten genom fri tillgång till information – och att de ska göra det även 

fortsättningsvis. Kring demokrati, yttrandefrihet och åsiktsbildning hade vi därför önskat ett 

mer utförligt resonemang. 
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§ 14  Nyanlända och asylsökande i Stockholms stad. Svar på remiss från 

kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag som gäller nyanlända och asylsökande i Stockholms stad. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

I en remiss från kommunstyrelsen görs en samlad genomgång av stadens arbete med 

nyanlända och asylsökande. Det handlar bland annat om framtagande av boendelösningar för 

olika målgrupper, hur statliga medel ska fördelas, inriktning och tidsplan för en översyn av 

organisation och resursfördelning, uppföljning av flyktingmottagandet samt hur stadens 

nämnder ska ta ansvar för det utvecklingsarbete som krävs för en fungerande integration.  

 

Förvaltningen är positiv till att staden tar ett samlat grepp kring hanteringen av nyanlända 

och asylsökande för att hitta boendelösningar, fördela resurser och organisera arbetet i 

staden.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-06-15. 

Dnr 1.5.1-282/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 15  Strategisk inriktning för företagsområden. Svar på remiss från 

kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

Strategisk inriktning för företagsområden. 

2. Nämnden uttalar därutöver följande:  

 Vi ställer oss positiva till förvaltningen svar på remiss  och den strategi som antagits 

och ser att den ligger i linje med Farsta Utveckling- och näringslivsråds (FUN) 

arbete under de senaste åren. Särskilt glädjande att SBR också ser att just 

klusterutvecklingen kring t.ex. Larsboda är en framkomlig och intressant väg att gå. 

 Vi avstyrker bestämt att industriområdet i Gubbängen/Norra Sköndal ska utvecklas 

till blandstad med kompletterande handel och bostäder. Det är ytterst olämpligt och 

vi vet utifrån vår kunskap om de lokala förhållandena att detta inte skulle fungera i 

praktiken.  

 Som ett komplement till SBR:s strategiska arbete önskar nämnden och det lokala 

FUN-rådet att en lokal strategisk handlingsplan utvecklas och att denna 

synkroniseras och samverkar med SBR:s arbete kring näringslivsutveckling i ett 

bredare perspektiv.  

 

Ärendet 

En av stadens stora utmaningar är att kombinera behoven av nya bostäder med att säkerställa 

tillgång till mark för verksamheter som har någon form av omgivningspåverkan. Det 

kommunala bolaget Stockholm Business Region har tagit fram förslag till strategi för hur 

stadens återstående företagsområden ska utvecklas. Inom Farsta stadsdelsområde berörs 

Larsboda som föreslås fortsätta som ett renodlat företagsområde, samt Farsta och 

Gubbängens företagsområden som föreslås utvecklas till blandstad, det vill säga 

kompletteras med handel och bostäder.  

 

Förvaltningen anser att det är av största vikt att staden tar fram långsiktiga planer och tydliga 

spelregler gällande förutsättningarna för stadens företagsområden och ser positivt på de tre 

föreslagna planeringsinriktningar som presenteras. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-08-03. 

Dnr 1.5.1-369/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP)  

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget 

förslag – se punkt 2 under BESLUT ovan. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 
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Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) anmälde ett särskilt uttalande. I detta instämde Niklas 

Dahlgren (C) med ett ersättaryttrande. 

 

Särskilt uttalande och ersättaryttrande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Niklas Dahlgren (C)  

 

För företag är stabila och förutsägbara spelregler mycket viktiga.  Det finns en stor risk att 

företag som blir osäkra på om de i längden kan få stanna kvar i nuvarande lokaler och 

företagsområden avstår från att expandera. En del företag söker sig till andra ställen där 

framtidsutsikterna ter sig säkrare. 

 

När företagsområden blir blandområden kommer företag i sådana områden i många fall bli 

osäkra på förutsättningarna framöver. Det baserar sig på erfarenheter från många håll som 

pekar på att när boende upplever störningar så brukar det sluta med att företagen tvingas 

lämna sina lokaler.  

 

I vårt stadsdelsområde råder underskott på arbetsplatser. Det är bra att förvaltningen i sitt 

förslag till remissvar har det förhållandet som en utgångspunkt. Vi är nöjda med svaret och 

vill mana förvaltningen att framöver fortsatt verka för att stadsdelsområdets nuvarande och 

kommande företag ska slippa känna oro för sin framtid i Farsta. 
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§ 16  Stockholms stads program för evenemang. Svar på remiss från 

kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

Stockholms stads program för evenemang. 

2. Nämnden anför därutöver följande: 

 Programmet kompletteras med ett tydligt avsnitt som även lyfter fram ytterstadens 

betydelse och framtida roll när det gäller evenemang, besöksnäring och 

naturupplevelser, 

 Styrgruppen utökas med SISAB då tillgång till skollokaler är en förutsättning för att 

breddidrottsevenemang såsom exempelvis Ekens Cup (handboll) och Lampe 

Challenge (basket) ska kunna arrangeras samt fortsätta utvecklas och ytterligare 

bidra till att stärka stadens profil som en ledande evenemangsstad. 

 Inom Farsta stadsdelsnämnd finns Farsta Utvecklings- och Näringslivsråd, FUN, 

som etablerades 2010 och vars verksamhet utvecklats och breddats etappvis. Sedan 

2015 har rådet förutom bl.a. näringslivsutveckling och tillskapande av flera 

arbetstillfällen även ett tydligt fokus på att stimulera olika evenemang i vår ytterstad 

ur ett brett perspektiv samt att bidra till att utveckla besöksnäringen utifrån bl.a. de 

naturupplevelser, möjligheter till idrottsutövning, friskvård samt rekreation som 

erbjuds året runt i anslutning till sjöarna Magelungen och Drevviken.  

 För att Stockholm ska bli en evenemangsstad för alla och även fortsättningsvis locka 

till oss breddidrotten till Stockholm så ser vi positivt på en enklare och snabbare 

tillståndshantering. Men det finns en stor brist då inte fler av skolans lokaler är 

tillgängliga för breddidrotten.  Farsta har stor positiv erfarenhet av två stora sådana 

evenemang genom Handbollsturnéring Eken Cup (ca 4500 deltagare)  och 

Hammarbybasket som har ett samarbete med  Jr NBA  Sweden Basketball League 

och arrangerar Lampe Challenge,  (2005 deltog det 12 lag, 2016 deltog det 88 lag 

från 8 olika nationer  och 50 procent av lagen var inte från Stockholmsområdet). 

Båda evenemangen har ett stort behov av att fler ungdomar kan sova över och det 

billigaste alternativ som finns för ungdomar är våra skolor.   

 I Farsta finns det 15 skolor, men endast fyra skolor har i dagsläget automatlarm och 

kan användas som en lokalresurs vid större evenemang såsom ovanstående exempel. 

Vi anser därför att det vore positivt om SISAB fick en tydligare roll som en 

evenemangsresurs och att det därigenom skulle öppnas möjligheter att installera 

automatbrandlarm i flera skolor vid renoveringar samt även vid kommande 

nyproduktion av skolor. 

3. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har tagit fram ett program för stadens arbete med evenemang, som 

föreslås ersätta den nuvarande evenemangsstrategin. Programmet visar hur staden kan arbeta 

med evenemang för att göra Stockholm till en ledande och hållbar evenemangsstad som ökar 

stadens attraktionskraft och skapar stolthet hos invånarna.  
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Förvaltningen anser att det är ett bra förslag att ha ett övergripande program för evenemang 

då det främjar ett gemensamt arbetssätt i hela staden. I programmet tydliggörs hur staden kan 

förverkliga Vision 2040 via evenemangen som genomförs. I arbetet med att skapa och 

utforma evenemang är det viktigt ha tydliga mål och syften, vilket framgår av förslaget.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-07-11. 

Dnr 1.5.1-454/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP)  

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget 

förslag – se punkt 2 under BESLUT ovan. 

 

Peter Öberg (L) lade fram ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 

 

Reservation 

Peter Öberg (L)  

 

Att som svar på remissen åberopa följande. 

 

Stadens arbete med evenemang ska vara målinriktat och fokuserat på att göra Stockholm till 

en bättre evenemangsstad. Med alliansens evenemangsstrategi arbetade staden mot det 

övergripande målet att Stockholm skulle vara en evenemangs- och upplevelsestad i 

världsklass till 2030. Den ambitionen finns inte längre kvar med föreliggande förslag. Den 

nya målbilden är betydligt vagare och omfattar att stockholmarna ska trivas bättre, att 

evenemang ska marknadsföra Stockholm i allmänhet och att dessa ska bidrar till den 

ekonomiska tillväxten. Liberalerna hade hellre sett en vassare målbild med högt uppställda 

och utvärderingsbara mål att arbeta mot. 

 

Evenemangsstrategin tar inte tillräcklig hänsyn till att olika evenemang har olika skäl till att 

få stöd av staden. Vissa bör stödjas för sin förmåga att inbringa inkomster, andra för att det 

främjar Stockholms varumärke i världen. Strategin saknar ett tydligt fokus och en tydlig 

målbild. 

 

Det är otydligt hur förvaltningarna ska ge stöd till olika evenemang. Det går att urskilja tre 

olika sätt att stödja evenemang. Stadens infrastruktur för evenemang, stadens egna 

verksamheter som kopplar till evenemang inklusive stadens egna evenemang och utdelade 

bidrag från Stockholm Business Region. Målsättningen för dessa och hur man ska arbeta 

med dessa är otydligt. Strategin behöver ta ett starkare tag om vilka utmaningar och vilka 

tillgångar Stockholm har för att lyckas som evenemangsstad. Strategin behöver vidare en 

handlingsplan för hur hinder ska övervinnas, tillgångarna maximeras och hur målen ska nås. 
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En av dessa utmaningar bör vara hur staden arbetar med kvinnors och framför allt unga 

kvinnors trygghet under större evenemang, exempelvis We Are Sthlm. 

 

Sedan den förra evenemangsstrategin som antogs 2012 har brister uppkommit med hur 

staden arbetar med evenemang. Under hösten 2015 framkom att staden betalat ut medel för 

evenemang som sedan inte blivit av. Det reste en mängd frågetecken kring hur SBR ger stöd, 

vilka riktlinjer man följer samt vilka kontrollmekanismer man har för att följa upp att stödet 

går till det som det är avsatt för. I spåren av detta förbättrades SBR:s arbete med korruption 

och avtalen med arrangörer som får bidrag gjorde tydligare på Liberalernas initiativ. Detta 

arbete kan och bör integreras med den nya evenemangsstrategin. Att utbetalningarna av 

bidrag från SBR sker effektivt och värnar de värden som Stockholm står för är en viktig del 

av stadens arbete med evenemangsstöd. Ett led i detta arbete kan vara att, för kommersiella 

ansökande, köpa upp reklamplatser under evenemanget istället för att betala ut ett generellt 

bidrag. På så vis får bidraget inte karaktären av ett stöd till en enskild kommersiell aktör.  

 

Som en riktlinje för stadens bidrag till evenemang anges ett antal kärnvärden. Dessa har stor 

påverkan på vilka evenemang som får stöd av SBR och i förlängningen bilden av Stockholm. 

De fyra föreslagna kärnvärdena är bra men behöver kompletteras med kärnvärden av en mer 

etisk natur. Till stadens varumärkes kärnvärden bör tilläggas Stockholms relativt höga grad 

av jämställdhet och den bild av Sverige som användas av Svenska institutet (så som den 

uttrycks i guiden Sverigebilden 2.0). I guiden används öppenhet, äkthet, omtänksamhet och 

nytänkande om ledord i ett övergripande budskap om Sverige som ett progressivt land. 

Denna bild bör också gälla Stockholm och är ett starkt varumärke för staden. 
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§ 17  Ändring av mandatperiod, sammansättning och instruktion för 

kommunstyrelsens och stadsdelsnämndernas pensionärsråd. Svar på remiss 

från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till ändring av mandatperiod, sammansättning och instruktion för kommunstyrelsens 

och stadsdelsnämndernas pensionärsråd. 

 

Ärendet 

Stadsledningskontoret föreslår ett par förändringar för stadsdelsnämndernas och 

kommunstyrelsens pensionärsråd. Råden föreslås bestå av enbart ledamöter, inte som idag av 

både ersättare och ledamöter. Råden föreslås också få längre mandatperioder, fyra år istället 

för ett, så att de följer mandatperioden för det organ som utser dem. 

 

Förvaltningen påminner om att stadsdelsnämnderna, som utser de lokala råden, till skillnad 

från kommunstyrelsen har ettåriga mandatperioder. Nämndens pensionärsråd är skeptiskt till 

längre mandatperioder för råden, bland annat för att det troligen blir svårt att hitta 

medlemmar som vill och kan ta på sig så långvariga uppdrag. Förvaltningen instämmer i den 

bedömningen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-06-10. 

Dnr 1.5.1-288/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 18  Motion L om överföring av ansvar för ensamkommande barn. Svar på 

remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

motion från Lotta Edholm och Isabel Smedberg Palmqvist, båda Liberalerna, om överföring 

av ansvar för ensamkommande barn. 

 

Ärendet 

I en motion hänvisar Lotta Edholm och Isabel Smedberg Palmqvist, båda Liberalerna, till en 

rapport från Kommunförbundet Stockholms Län (KSL) om svårigheterna att följa upp de 

ensamkommande barn som placerats utanför sin ankomstkommun. Utifrån detta bör 

socialnämnden ges i uppdrag att utreda om socialtjänstlagen kan ändras så att ansvaret för 

barnen flyttas över till kommunen där barnen fysiskt vistas.  

 

Förvaltningen är tveksam till om en förändring av socialtjänstlagen är en framkomlig väg. 

Utredningar om att förändra lagstiftningen bör dessutom göras av staten.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-06-15. 

Dnr 1.5.1-294/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V),  Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP)  

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Peter Öberg (L) lade fram ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Peter Öberg (L) 

 

1. Att rekommendera kommunfullmäktige att tillstyrka motionen. 

2. Att anföra följande. 

 

Den ansträngda situation med många ensamkommande barn som Stockholm och många 

andra kommuner befunnit sig i har tvingat staden att placera barn utanför kommunen. 

Samtidigt har de flesta kommuner i länet där Stockholm har placerat barn, också placerat 

barn i Stockholm. Det framstår inte som en ändamålsenlig situation. Det finns risk för att 

barn och unga i samhällets vård far illa. 
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Vi menar därför att socialnämnden bör få i uppdrag att utreda om det är möjligt och lämpligt 

att i fler fall än idag överlåta ansvaret för utomkommunalt placerade barn till den kommun 

där barnen befinner sig. 

 

Om det visar sig att sådan ansvarsöverföring inte, eller endast med stora svårigheter, går att 

göra inom gällande lagstiftning är även detta en slutsats som bör vara av intresse såväl för 

staden som för rikspolitiken. Det handlar i slutändan om hur vi på bästa sätt kan ge alla barn 

i vårt land likvärdiga uppväxtvillkor och samma livschanser. 
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§ 19  Motion L om samverkan mellan skola och socialtjänst. Svar på remiss 

från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

motion från Lotta Edholm och Isabel Smedberg Palmqvist, båda Liberalerna, om samverkan 

skola och socialtjänst. 

 

Ärendet 

I en motion från Lotta Edholm och Isabel Smedberg Palmqvist, båda Liberalerna, 

konstateras att Stadsrevisionen har granskat hur samverkan mellan skola och socialtjänst 

fungerar och att det framkommit brister i samverkan. Med anledning av detta yrkas att 

kommunfullmäktige uppdrar åt stadsdelsnämnderna att vidta åtgärder för att förbättra 

samverkan.  

 

Förvaltningen påpekar att en revidering av nuvarande lokala samverkansöverenskommelse 

pågår där flera av de punkter som tas upp i motionen kommer att ses över.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-06-14. 

Dnr 1.5.1-173/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V),  Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP)  

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Peter Öberg (L) lade fram ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Peter Öberg (L) 

 

1. Att rekommendera kommunfullmäktige att tillstyrka motionen. 

2. Att anföra följande. 

 

Den viktigaste skyddsfaktorn för unga med utsatta uppväxtvillkor är bra utbildning, vilket 

ofta förutsätter en god samverkan mellan skolan och socialtjänsten.  

 

Ändå vet vi att det finns brister i denna samverkan, och att mycket kan och bör göras för att 

förbättra skyddet för utsatta barn. Några av dessa åtgärder är att se till att regelverket 

tillämpas lika och på samma vis över staden, att rutiner för samverkan hålls aktuella och att 

uppföljningen är stringent. Det är en förutsättning för att kunna utvärdera om de åtgärder 

som sätts in är verkningsfulla. En annan är ett gott arbetsgivarskap som belönar skickliga 
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socialsekreterare och tar tillvara kompetens och erfarenhet så att stadsdelar och skolor får 

möjlighet att arbeta upp ett långsiktigt samarbete. 

 

Mot bakgrund av vad som ovan anförs föreslår vi att motionen tillstyrks. 
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§ 20  Motion M om Food Bikes. Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

motion från Bo Arkelsten, Moderaterna, om Food Bikes. 

 

Ärendet 

Bo Arkelsten, Moderaterna, föreslår i en motion att det ska bli enklare för Food Bikes 

(matcyklar) att etablera sig i staden. Detta ska ske genom att trafiknämnden i dialog med 

polisen utarbetar riktlinjer som skapar förutsättningar för Food Bikes att verka i staden. 

 

Jämfört med Food Trucks är Food Bikes ett mer miljövänligt alternativ. De är tystare och tar 

mindre plats i den offentliga miljön. Förvaltningen anser att det är bra om 

tillståndshanteringen förenklas för matcyklarna. Förvaltningen reagerar dock mot att 

verksamheten förefaller rikta sig enbart mot innerstadsmiljöer. På badplatser, i centrum och 

vid evenemang i ytterstaden skulle en etablering av matcyklar kunna tillföra något positivt. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-07-15. 

Dnr 1.5.1-182/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) lade fram ett eget förslag. I detta instämde Peter Öberg (L). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) 

 

Att rekommendera kommunfullmäktige att tillstyrka motionen. 
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§ 21  Motion L om att låta alla fastighetsägare i Stockholm ansluta sig till 

stadens 24-timmarsgaranti mot klotter. Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

motion från Lotta Edholm och Patrik Silverudd, båda Liberalerna, om att låta alla 

fastighetsägare i Stockholm ansluta sig till stadens 24-timmarsgaranti mot klotter. 

 

Ärendet 

Lotta Edholm och Patrik Silverudd (L) föreslår att privata fastighetsägare ska få ansluta sig 

till stadens 24-timmarsgaranti mot klotter. En snabb sanering av klotter blir lönsam för 

staden och fastighetsägarna. 

 

Förvaltningen anser att idén är intressant men det finns förmodligen juridiska hinder mot att 

genomföra förslaget.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-07-15. 

Dnr 1.5.3-183/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Peter Öberg (L) lade fram ett eget förslag.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Peter Öberg (L) 

 

Att rekommendera kommunfullmäktige att tillstyrka motionen. 
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§ 22  Detaljplan för del av fastigheten Kymmendö 3 m fl i Farsta strand. Svar 

på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen om 

förslag till detaljplan för del av fastigheten Kymmendö 3 m fl i Farsta strand. 

2. Nämnden anför därutöver följande: 

Höghuset som planeras byggas på 60-talstorget blir allt för högt. Höghuset kommer bryta 

av mot kringliggande arkitektur och förändra proportionerna i allt för hög grad. Detta har 

även flera boende i området påpekat genom kontakt med nämndledamöter. Vi skulle gärna 

se att höghuset blir lägre och stannar på 4-5 våningar istället för de nu föreslagna 9. 

3. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett förslag till detaljplan för ett bostadshus med nio 

våningar och ett fyrtiotal lägenheter vid Brunskogsbacken i Farsta strand. Därutöver inryms 

en förskola med fyra avdelningar i husets två nedersta våningar. För att möjliggöra 

byggnationen rivs en affärslänga från 1960-talet. 

 

Förvaltningen är positiv till förslaget. Farsta strands gamla centrum har fört en tynande 

tillvaro under många år. Ny bebyggelse befolkar området och ökar tryggheten. Behovet av 

förskolor är stort i Farsta strand och en verksamhet med fyra avdelningar är därför 

välkommen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-07-15. 

Dnr 1.5.3-385/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP)  

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget 

förslag – se punkt 2 under BESLUT ovan. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. I detta instämde Niklas Dahlgren (C) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 

 

Reservation och ersättaryttrande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Niklas Dahlgren (C) 

 

Till förmån för förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 23  Detaljplan för Farsta 2:1, Sirapsvägen i Hökarängen. Svar på remiss från 

stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen om 

förslag till detaljplan för Farsta 2:1, Sirapsvägen i Hökarängen. 

2. Nämnden anför därutöver följande: 

Detaljplanen bör kompletteras med ett tydligt avsnitt som beskriver de ambitioner som 

finns i staden när det gäller mer modernt och klimatsmart byggande, då nuvarande 

version helt saknar denna typ av klargöranden. 

3. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Bakom Hökarängens centrum vid Sirapsvägens vändplan föreslås en byggnation av ett 

långsträckt lamellhus i fem våningar med ett åttiotal ungdomslägenheter. Huset uppförs till 

största delen på parkmark. 

 

Det är svårt för unga människor att ta sig in på bostadsmarknaden och det råder brist på 

kategorilägenheter för ungdomar. Det är ett bra och kollektivtrafiknära läge som föreslås 

bebyggas. Förvaltningen anser dock att det finns risk för att huset kommer att dominera 

alltför mycket och att byggnaden därför  bör minskas något på höjden. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-07-15. 

Dnr 1.5.3-349/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP)  

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget 

förslag – se punkt 2 under BESLUT ovan. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. I detta instämde Niklas Dahlgren (C) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 

 

Reservation och ersättaryttrande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Niklas Dahlgren (C) 

 

Till förmån för förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 24  Detaljplan för Sköndal 1:1 m fl i Sköndal. Svar på remiss från 

stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen om 

förslag till detaljplan för Sköndal 1:1 m fl i Sköndal. 

2. Nämnden anför därutöver följande: 

 Den nya fastigheten vid Kollekten (enligt planritning) kommer att skugga och 

”bygga in” de äldre husen bakom. De äldre husen kommer att ha sina uteplatser 

mindre än 20 meter från det nya huset som tornar upp sig (se skiss). Detta bör ses 

över med stor noggrannhet och ändras. Man bör också ta hänsyn till att flera av de 

boende är personer som vistas i sitt boende på dagarna och inte förvärvsarbetar. 

Även husen utmed Sköndalsvägen ser mycket höga ut enligt planskissen. 

 Det finns visserligen två skolor i nära anslutning till planområdet, men dessa har 

redan nu begränsad kapacitet och utbyggnad ligger längre fram i tiden.  

 Gestaltningen av husen är väl genomarbetad men vi önskar att mer trä används som 

byggmaterial. 

 Klargör tydligare hur huvudgatan (Torsten Levenstams väg)  ska koppla samman 

Sköndal med Skarpnäck och Norra Sköndal, samt hur den påverkar det redan 

pågående byggprojektet i Lilla Sköndal etapp 2.  

 Se noga över parkeringslösningar då fler kantstensparkering på genomfartsgatan i 

centrala Sköndal inte är möjliga. Redan idag är gatan så smal att bussar ibland inte 

kan passera på rätt sida av vägen. Även cykelvägar behöver förstärkas och anslutas 

till nuvarande centrala Sköndal, samt vidare in mot stadens centrum och centrala 

Farsta. 

 Använd lokala krafter och initiativ för att göra den gamla Panncentralen till ett 

mindre kulturcentrum med tillhörande café/bar, samt hur detta center kan samverka 

med kulturförvaltningen och andra intressenter vad gäller program etc. 

 Klargör vilken typ av upplåtelseformer och storlekar de projekterade lägenheterna 

kommer att ha. I dagsläget är det 59% bostadsrätter i Sköndal varför fler hyresrätter 

med rimliga hyror bör inrymmas i nyetableringen. 

 Lös framkomligheten under byggperioden då Sköndalsvägen redan idag  är mycket 

tungt trafikerad av bussar, bilar, skolbarn och cyklister. 

 ”Den mindre lekplatsen” som planeras i området blir något större. Sedan Håven 

gjordes om till förskola har en ganska stor och välbesökt lekplats stängts för barn 

som inte går på förskolan. I området finns få lekplatser och därför anser vi att en 

större än en ”något mindre” lekplats bör anläggas. 

 Avslutningsvis vill vi framhålla att detaljplanen och planarbetet för Sköndal 1:1 är 

ett omfattande och gediget bearbetat förslag. Detta ska dock ses som en första del i 

ett mycket större och mer omfattande arbete. Det är av yttersta vikt att de olika 

delarna också sett i det större sammanhanget så att den nya stadsdelen som utvecklas 

i Sköndal  blir en fungerande och trivsam miljö. Det finns stora potentialer för detta i 

det lagda förslaget. 
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 Det är flera områden som skulle behöva analyseras ytterligare och fördjupas  t ex 

kopplat till kulturmiljöutredningen både i denna första etapp, men också till den 

större helheten i Stora Sköndals visionsarbete med tusentals boenden. 

3. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Stiftelsen Stora Sköndal planerar att bygga cirka 280 lägenheter och ett äldreboende med 

cirka 70 lägenheter inom sitt område längs med Sköndalsvägen–Thorsten Levenstams väg. 

Därutöver ryms även kontors- och administrationslokaler och lokaler för kommersiella 

ändamål i förslaget. 

 

Förvaltningen ser positivt på tillskottet av lägenheter och på omsorgen som ägnats åt 

utformningen av byggnaderna. Bostadsgårdarna skulle behöva utvecklas vidare liksom det 

föreslagna torget med den förlängda kvartersgatan.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-07-15. 

Dnr 1.5.3-382/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP)  

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget 

förslag – se punkt 2 under BESLUT ovan. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. I detta instämde Niklas Dahlgren (C) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 

 

Reservation och ersättaryttrande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Niklas Dahlgren (C) 

 

Till förmån för förvaltningens förslag till beslut. 
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 

 

§ 25  Otillåtna bosättningar (Ds 2016:17). Svar på förvaltningsremiss från 

kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens kontorsutlåtande över remissen av 

departementspromemorian Otillåtna bosättningar (Ds 2016:17) till handlingarna. 

 

Ärendet 

Justitiedepartementet har översänt en remiss till staden om departementspromemorian 

Otillåtna bosättningar. Dock har staden fått mycket kort svarstid varför förvaltningen skrivit 

ett kontorsutlåtande som svar på remissen.  

 

I promemorian föreslås förändringar i det juridiska förfarandet vid hanteringen av otillåtna 

bosättningar. Syftet är att något förenkla processen vid avhysning men även att stärka 

rättssäkerheten. Även vikten av att ha ett barnperspektiv i samband med hanteringen av 

otillåtna bosättningar lyfts fram.    

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-07-05. 

Dnr 1.5.1-376/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 26  Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för kvartal 2 år 2016 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna förvaltningens redovisning av rapporteringen till 

Inspektionen för vård och omsorg för kvartal 2 år 2016 av ej verkställa beslut enligt 

socialtjänstlagen och lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade. 

 

Ärendet 

Enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) och socialtjänstlagen 

(SoL) ska kommuner varje kvartal redovisa till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de 

gynnande beslut om insats eller bistånd som inte har kunnat verkställas inom tre månader.  

 

För andra kvartalet i år har förvaltningen rapporterat två ej verkställda beslut om LSS-bostad 

för vuxna. I det ena fallet har sökande tackat nej till erbjudanden, i det andra saknas ledig 

bostad. Även ett beslut om daglig verksamhet har rapporterats, där den sökande inte kan 

bestämma sig för vilken verksamhet han vill gå på. För samma period har sex ej verkställda 

beslut enligt SoL om äldreboende rapporterats, alla samma som förra kvartalet. Samtliga har 

tackat nej till erbjudna platser. Två ärenden har avslutats.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-08-05. 

Dnr 1.2.1-485/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 27  Övriga anmälningsärenden och beslut enligt delegering 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 15 augusti 2016 

 

Pensionärsrådets protokoll den 15 augusti 2016 

 

Utvecklings- och näringslivsrådets protokoll den 9 juni 2016 

 

Övriga anmälningsärenden och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2016-08-08. 

Dnr 1.1-32/2016 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsnämndens ordförande och stadsdelsdirektören under 

perioden 11 maj – 8 augusti 2016, enligt nämndens delegering. 

 

 Beslut av stadsdelsnämndens ordförande  

 

2016-05-12: Fördelning av arbetsmiljöuppgifter till förvaltningschef Kerstin Sandström. 

 

 Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering  

 

1. 2016-05-11: Tilldelningsbeslut, upphandling av sjuksköterskebemanning vid Edö 

servicehus, dagverksamhet och vård- och omsorgsboende samt Lingberga 

gruppboende. Dnr 2.2.2-198/2016. 

2. 2016-07-05: Resa i tjänsten till Åland för enheten Farsta gruppbostäder. Dnr 1.1-

446/2016. 

3. 2016-07-29: Vidaredelegering till förvaltningschefen vid trafikkontoret att 

genomföra upphandling av landskaps-arkitektur 2017. Dnr 2.2.2-484/2016. 
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ÖVRIGT 

 

§ 28  Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Följande skrivelse lämnades in. 

 

Konkreta åtgärder för balans i ekonomin inom äldreomsorgen (bilaga) 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelsen till ett kommande sammanträde.  

 

 

Förvaltningen besvarade frågor från Lisbeth Crabo Ljungman (M) om ansvar och kostnader i 

samband med flyktingmottagande. Avdelningschef Per-Ove Mattsson berättade vad som 

gäller före och efter det att den nyanlända har beviljats asyl och vilka instanser som ansvarar 

för olika delar av mottagandet och stödet, ekonomiskt och praktiskt. Han underströk att det 

är viktigt att tänka på att myndigheternas ansvar är större när det gäller ensamkommande 

barn och ungdomar än för vuxna och familjer. 

 

Stadsdelsdirektören berättade om Ungdomskommissionens arbete under sommarens första 

veckor och om den rapport som kommissionen har skrivit, Hur kan vi bygga broar mellan 

ungdomarna och politikerna?. Rapporten presenterades av de sommarjobbande ungdomarna 

vid ett möte den 30 juni då några förtroendevalda från nämnden deltog. Den kommer att 

mejlas till nämnden efter kvällens sammanträde. 

 

Mariana Moreira Duarte (MP) undrade hur nämnd och förvaltning arbetar vidare utifrån de 

viktiga saker ungdomarna säger i rapporten. Martin Westin (MP) menade att några insatser 

ju redan är på gång, exempelvis mötesplatsen i Fagersjö där förtroendevalda och ungdomar 

kan mötas. Han lovade ta upp rapporten i nämndens demokratiråd och påminde om att även 

Farsta ungdomsråd behöver få den. 

 

I anslutning till detta uppmanade ordförande Lars Bäck (V) alla att delta vid Fagersjödagen 

nu på lördag, där nämnden har ett eget tält – ett meeting room för dialog av det slag som 

ungdomarna efterlyser i sin rapport. 

 

Ordföranden bad förvaltningen se till att nämnden får den nya områdesstatistik från Sweco 

som publicerades i juni, och avslutade därefter den öppna delen av sammanträdet. 

 

 


